

GLOBAL LAW REVIEW

中国社会科学院法学研究所主办

2013/第5期

(总第35卷)

环球 法律 评论

(双月刊)





环球法律评论 双月刊

总第三十五卷·2013年第5期(总第187期)

“依宪治国”笔谈

5

“依宪治国”命题的逻辑(沈寿文)

依宪治国的涵义初探(马岭)

依法治国与依宪治国的关系(牟宪魁)

“宪政”词源溯(莫纪宏)

依宪治国及宪法文化与信仰(田雷)

依宪治国视域下国家权力的建构与控制(钱锦宇)

党的领导与人民主权的结构(周林刚)

宪法实施的理论反思(支振锋)

宪法实施的中国问题(王彬)

主题研讨：商法规范的解释与适用

39

私法规范文本解释之价值判断

邹海林 40

论公司行政解散权的存废

李建伟 59

上市公司收购法律制度的商法解读

郑 彧 71

GLOBAL LAW REVIEW is a bimonthly academic journal of law published by the Institute of Law, Chinese Academy of Social Sciences and distributed in China and abroad. Scholars and practitioners from all countries are cordially invited to contribute articles for the journal. Articles submitted may be in foreign languages or in Chinese. Any translations must be accompanied by author's authorization. Two copies of the journal will be sent to the writer or translator as soon as the article is published. All rights reserved.

GLOBAL LAW REVIEW Bimonthly

理论前沿

- 全球化时代的法律帝国主义与“法治”话语霸权 魏磊杰 84
- 全球信息化秩序下的法律革命 余盛峰 106
- 《联合国国际货物销售合同公约》与我国合同法的
制定和完善 王利明 119

介绍与评论

- 排华法案的宪法争议
——美国排华判例中“国会全权”原则检讨 邹奕 132
- “第三代”行政程序的学理解读 戚建刚 151

国际法问题研究

- 美国商业外层空间法律制度述评 吴晓丹 168

GLOBAL LAW REVIEW

Published by Institute of Law, Chinese Academy of Social Sciences(CASS)

15 Shatan Beijie, Beijing 100720, China

Tel: 010-64022194

Email: glawreview@cass.org.cn

Fax: 010-64014045

Website: <http://www.iolaw.org.cn>

版权为本刊所有。如欲转载、翻译或收录本刊内容,须先获得本刊书面许可。

GLOBAL LAW REVIEW

(Bimonthly)

Volume 35

September 2013

Number 5

CONTENTS

Discussion on Rule of Constitution	5
<i>Shen Shouwen, Ma Ling, Mu Xiankui, Mo Jihong, Tian Lei, Qian Jinyu, Zhou Lingang, Zhi Zhenfeng, Wang Bin</i>	
THEME DISCUSSION: Interpretation and Application of Commercial Legal Rules	39
Value Judgement of Private Legal Rules Interpretation	<i>Zou Hailin</i> 40
Reservation or Abolishment of Power of Administrative Dissolution of Corporation	<i>Li Jianwei</i> 59
Interpretation of Turnover of Listed Corporation From a Perspective of Commercial Law	<i>Zheng Yu</i> 71
THEORETICAL FRONTS	
Legal Imperialism in the Global Era and Its Discourse Hegemonic	<i>Wei Leijie</i> 84
Revolution of Law in the Global Information Order	<i>Yu Shengfeng</i> 106
Drafting and Improvement of United Nations Convention on Contracts for the International Sale of Goods and Contract Law of PRC	<i>Wang Liming</i> 119
INTRODUCTION AND COMMENTS	
Constitutional Disputes of Chinese Exclusion Act: Congressional Power Doctrine in the Relevant Cases in US	<i>Zou Yi</i> 132
Theoretical Interpretation of the Third Generation Administrative Procedures	<i>Qi Jiangang</i> 151
INTERNATIONAL LAW ISSUES	
Comment on US Commercial Space Law	<i>Wu Xiaodan</i> 168